
Szám: IV/1-23/2024. 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült: a Tatai Kistérségi Többcélú Társulási Tanács 2024. február 27-én 9.00 órakor 

kezdődő rendkívüli üléséről, a Tatai Közös Önkormányzati Hivatal (Tata, Kossuth tér 

1.) dísztermében 

 

 

Jelen vannak: 
 

A Társulási Tanács tagjai részéről:   
 Michl József, Tata Város Polgármestere 

 Schunder Tibor, Baj Község Polgármestere 

 Makay Tibor, Dunaalmás Község Polgármestere 

 Béger Ákos, Dunaszentmiklós Község Polgármestere 

 Simon László, Kocs Község Polgármestere  

 Dr. Maszlavér Petra, Naszály Község Polgármestere  

 Dr. Zigó Tamás, Vértestolna Község Polgármestere 

 

A Tatai Közös Önkormányzati Hivatal részéről: 
 dr. Horváth József jegyző 

 dr. Lantai Éva aljegyző 

 Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 Fesselné Harsányi Marietta Adó- és pénzügyi irodavezető 

 Kiss Petra pénzügyi ügyintéző 

 Dankó Anikó szervezési ügyintéző 

 Ősz Tibor intézményi referens 

     

Az ülésre meghívást kapott: 
-  Dr. Kancz Csaba, a Komárom-Esztergom Vármegyei Kormányhivatal főispánja 

-   Bencsik János országgyűlési képviselő 

- Ströcker Zoltán, a Tatai Járási Hivatal vezetője 

- Dr. Mózes István, a Tatai Járási Hivatal Foglalkoztatási Osztályának vezetője 

- Vereckei Judit, a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Tatabányai Tankerületi Központ 

igazgatója  

- Krasula János r.ezredes, a Tatai Rendőrkapitányság vezetője 

- Rigó Balázs alpolgármester, Tata Város Önkormányzata 

- Turza Károly, a Tatai Kistérségi Időskorúak Otthonának igazgatója 

- Háklár Imréné, a Tatai Kistérségi Időskorúak Otthonának gazdasági tanácsadója 

- Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény igazgatója 

- dr. Seprődi Bence, a Tatai Egészségügyi Alapellátó Intézmény igazgatója 

- Csákányné dr. Márk Zsuzsanna Baj Község Jegyzője 

- Molnár Erzsébet, Kocs Község Jegyzője 

- Schmidt Ferencné, Szomód Község Jegyzője 

- Katona Ágnes, Tardos Község Jegyzője 

- Dr. Kirschner Katalin, Naszály Község Jegyzője 

 

Az ülésen a meghívottak közül megjelentek: 
 a mellékelt jelenléti íven szereplők. 
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Jegyzőkönyvvezető: Rada Gáborné 

 

A Társulási Tanács tagjai részéről az ülésről távol van:  
 Janovics István, Neszmély Község Polgármestere 

 Cellár József, Szomód Község Polgármestere 

 Csabán Béla Csaba, Tardos Község Polgármestere 

 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere szeretettel és 

tisztelettel köszönti polgármestertársait, továbbá a társulási ülésre meghívott vendégeket, az 

ülésen megjelenteket. 

 

Megállapítja, hogy az ülésen a Társulási Tanács tagjai közül 7 fő van jelen (65 szavazat, 33.906 

lakos képviselete), így a Tanács határozatképes, majd az ülést megnyitja. 

 

Elmondja, hogy Janovics István, Neszmély Község Polgármestere és Cellár József Szomód 

Község Polgármestere nem vesznek részt az ülésen, előzetesen jelezték távolmaradásukat.  

Nincs jelen továbbá Csabán Béla Csaba, Tardos Község Polgármestere, s a település nem 

képviselteti magát.  

 

Ismerteti a IV/1-15/2024. számú meghívó szerinti napirendi pontokat, s kéri azok „Egyebek” 

napirendi ponttal való kiegészítését, melynek keretében Krasula János r. ezredes, a Tatai 

Rendőrkapitányság kapitányság-vezetője szól néhány gondolatot az aktualitásokról. 

Indítványozza a napirendek elhangzott kiegészítéssel történő elfogadását. 

 

A Tatai Kistérségi Többcélú Társulási Tanács jelenlévő 7 tagja, egyhangú, 7 igen szavazattal 

(65 igen szavazat, 33.906 lakos képviselete) a napirendet elfogadja, és a következő határozatot 

hozza: 

 

Tatai Kistérségi Többcélú Társulási Tanács 

13/2024. (II.27.)  h a t á r o z a t a 

a Társulási Tanács 2024. február 27-i rendkívüli ülésén tárgyalandó 

napirendi pontok meghatározásáról 

 

A Tatai Kistérségi Többcélú Társulási Tanács a mai ülésén az alábbi napirendeket tárgyalja: 

 

1. A Tatai Kistérségi Többcélú Társulás 2023. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Michl József, a Társulási Tanács elnöke 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta, az Adó- és pénzügyi iroda vezetője 

Kiss Petra pénzügyi ügyintéző 

 

2. Tájékoztatás a Szociális Alapellátó Intézmény étkeztetést is tartalmazó 

szolgáltatásainak térítési díj önköltségszámításáról 
Előterjesztő: Michl József társulási elnök 

Előadó: Fesselné Harsányi Marietta, az Adó- és pénzügyi iroda vezetője 
   Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 
 

Meghívott: Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény vezetője 
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3. Tájékoztatás a fogászati ügyeleti feladatok ellátásának díjváltozásáról 
Előterjesztő: Michl József társulási elnök 

Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Ősz Tibor intézményi referens 

 

4. Egyebek  

 
 

 

1. Napirend 

A Tatai Kistérségi Többcélú Társulás 2023. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Michl József, a Társulási Tanács elnöke 

Előadó: dr. Horváth József jegyző 

  Fesselné Harsányi Marietta, az Adó- és pénzügyi iroda vezetője 

  Kiss Petra pénzügyi ügyintéző  

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere ismerteti az 

előterjesztést, s – mivel azt a Pénzügyi-Ellenőrző Bizottság is tárgyalta – a bizottsági álláspont 

ismertetésére felkéri Simon László elnök urat. 

 

S i m o n  László, a Pénzügyi-Ellenőrző Bizottság elnöke, Kocs Község Polgármestere 

elmondja, hogy a bizottság az előterjesztést megtárgyalta, a részükről felmerült kérdések 

tisztázásra kerültek. A határozati javaslatot a bizottság a Társulási Tanácsnak elfogadásra 

javasolja. 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a IV/1-14/2024. számú előterjesztés határozati javaslatát.  
 

A „Tatai Kistérségi Többcélú Társulás 2023. évi költségvetés módosításáról” szóló határozati 

javaslatot a Társulási Tanács jelenlévő 7 tagja, egyhangú, 7 igen szavazattal (65 igen szavazat, 

33.906 lakos képviselete) elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 

 

Tatai Kistérségi Többcélú Társulási Tanács 

14/2024. (II.27.)  h a t á r o z a t a 

a Tatai Kistérségi Többcélú Társulás 2023. évi költségvetés módosításáról 
 

 

A Tatai Kistérségi Többcélú Társulás Tanácsa a társulás 2023. évi költségvetéséről szóló 

3/2023. (II.3.) számú határozatát a következők szerint módosítja: 
 

1. A költségvetés bevételei és kiadásai 
 

A Társulási Tanács 

A) a társulás költségvetési kiadásainak fedezetéül szolgáló 

 

ÖSSZEVONT MÉRLEG BEVÉTELEK FŐÖSSZEGÉT  1.289.093.376 Ft-ban  

Ebből: működési célú bevételek főösszegét   1.288.843.376 Ft-ban 

felhalmozási célú bevételét                                   250.000 Ft-ban 

állapítja meg. 

A bevételek forrásonkénti összetételét IV/1-14/2024. számú előterjesztés 1., 1a., 1.b., 2. 

melléklete szerint fogadja el. 
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Működési bevételek: 
- B12 Elvonások és befizetések bevételei               1.722 Ft 

- B16 Egyéb működési célú tám. bevétele államháztartáson belülről         909.252.594 Ft 

- B4 Működési bevételek                 272.657.204 Ft 

- B63 Egyéb működési célú átvett pénzeszköz                     0 Ft 

- B8131 Előző évi költségvetési maradvány igénybevétele – működési     106.933.578 Ft 

- B816 Központi irányítószervi támogatás- Működési                           867.755.429 Ft 

- Finanszírozás halmozódás miatti korrekció           -  867.755.429 Ft 
 

Felhalmozási bevételek 

- Egyéb tárgyi eszköz értékesítése               250.000 Ft  

 

B) a társulás költségvetési  

ÖSSZEVONT MÉRLEG KIADÁSI FŐÖSSZEGÉT                     1.289.093.376 Ft-ban 

Ebből: működési kiadások főösszegét                       1.265.440.740 Ft-ban 

felhalmozási kiadások főösszegét                                         23.652.636 Ft-ban 

állapítja meg. 

A kiadások kiemelt előirányzatok szerinti részletezését a összetételét IV/1-14/2024. számú 

előterjesztés 1., 1a., 1.b., 2.  melléklete tartalmazza. 
 

Működési kiadások 
 - K1 Személyi juttatás           637.872.184 Ft 

 - K2 Szociális hozzájárulási adó          86.179.990 Ft 

 - K3 Dologi kiadások         505.947.343 Ft 

 - K4 Ellátottak pénzbeli juttatása               200.000 Ft 

 - K502 Elvonások és befizetések                   3.444 Ft 

 - K506 Egyéb működési célú támogatások államháztartáson belülre     31.237.779 Ft 

 - K512 Tartalékok              4.000.000 Ft 

 - K915 Központi irányítószervi tám. folyósítása      867.755.429 Ft 

 - Finanszírozás halmozódás miatti korrekció             -   867.755.429 Ft 
 

Felhalmozási kiadások  

- K6 Beruházások            23.652.636 Ft 

 

A társulási kiadások feladatonkénti részletezését az összetételét IV/1-14/2024. számú 

előterjesztés 2., 2.a., 2.b. melléklete tartalmazza. 

 

A költségvetés működési célú egyenlege                    23.402.636 Ft 

     felhalmozási célú egyenlege        - 23.402.636 Ft 

A felhalmozási célú egyenleg hiányát a működési célú egyenleg többletbevétele biztosítja. 

 
2. A Társulás által fenntartott intézmények költségvetése 

 

A Társulási Tanács a Tatai Kistérségi Időskorúak Otthona 2023. évi költségvetését és 59 fővel 

teljes munkaidőben foglalkoztatottak engedélyezett létszámát a összetételét IV/1-14/2024. 

számú előterjesztés 3. melléklet szerint, a Szociális Alapellátó Intézmény 2023. évi 

költségvetését és 62 fővel teljes munkaidőben foglalkoztatottak engedélyezett létszámát az 

összetételét IV/1-14/2024. számú előterjesztés 4. melléklet szerint állapítja meg. 
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3. A 2023. évi költségvetés végrehajtásának szabályai 
 

A továbbiakban minden közös feladat finanszírozásához a tagönkormányzatok lakosságszám 

arányában járulnak hozzá. 

 

Kincstári adatszolgáltatási határidő: 2024. február 28. 

Felelős: Michl József, a Társulási Tanács elnöke 

dr. Horváth József jegyző 

 

 

 

2. Napirend 

Tájékoztatás a Szociális Alapellátó Intézmény étkeztetést is tartalmazó 

szolgáltatásainak térítési díj önköltségszámításáról 

Előterjesztő:  Michl József társulási elnök 

 Előadó: Fesselné Harsányi Marietta, az Adó- és pénzügyi iroda vezetője 

   Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

 

 A napirend tárgyalásánál meghívottként jelen van az ülésen: 

 Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény igazgatója 

 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere ismerteti az 

előterjesztést, majd a bizottsági állásfoglalás ismertetésére felkéri Simon László elnök urat. 

 

S i m o n   László, a Pénzügyi-Ellenőrző Bizottság tagja, Kocs Község Polgármestere 

elmondja, hogy a bizottság a napirendhez tartozó határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere – kérdés, hozzászólás 

hiányában – szavazásra bocsátja a IV/1-17/2024. számú előterjesztés határozati javaslatát, 

melyet a Társulási Tanács jelenlévő 7 tagja, egyhangú, 7 igen szavazattal (65 igen szavazat, 

33.906 lakos képviselete) elfogad, és a következő határozatot hozza: 

 
 

Tatai Kistérségi Többcélú Társulási Tanács 

15/2024. (II.27.)  h a t á r o z a t a 

a Szociális Alapellátó Intézmény étkeztetést is tartalmazó szolgáltatásainak  

térítési díj önköltségszámításáról 

 

A Tatai Kistérségi Többcélú Társulás Tanácsa – a IV/1-17/2024. számú előterjesztésben foglalt 

tartalommal – elfogadja a Szociális Alapellátó Intézmény étkeztetést is tartalmazó 

szolgáltatásainak módosított térítési díj önköltségszámítását. 

 

Határidő: 2024. február 27. 

Felelős: Michl József, a Társulási Tanács elnöke 
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3. Napirend 

Tájékoztatás a fogászati ügyeleti feladatok ellátásának díjváltozásáról 

Előterjesztő:  Michl József, a Társulási Tanács elnöke 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Ősz Tibor intézményi referens 

 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere ismerteti az 

előterjesztést, melyhez kapcsolódóan Tatabánya Vármegyei Jogú Város polgármestere 

tájékoztatóját minden polgármestertársa részére eljuttatták. 

Az előterjesztéssel kapcsolatban hozott bizottsági döntés ismertetésére felkéri Elnök Urat. 

 

S i m o n   László, a Pénzügyi-Ellenőrző Bizottság elnöke, Kocs Község Polgármestere 

tájékoztatást ad a bizottsági ülésen megfogalmazódott felvetésről, miszerint Tata Város 

Önkormányzata megkeresne egy másik szolgáltatót annak érdekében, hogy itt helyben, Tatán 

történhessen ennek a feladatnak az ellátása. 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere hozzáteszi, hogy 

Tata városában a Wiszt Márta által vezetett Wiszt Dent Kft. lát el a négy fogorvosi körzetből 

hármat. Vállalja a megkeresésüket, hogy a 150,- Ft/fő/év önkormányzati hozzájárulás mellett 

vállalnák-e ezt az ad-hoc jellegű feladatellátást, hasonló szerződésbe foglalt kötelezettségek 

mellett, mint amit Tatabányával korábban kötött a kistérség. Amennyiben igen, akkor sikerül 

közelebb hozni ezt az ellátást, így a kistérségi betegellátásban is előnyt jelenthet, illetőleg az 

összeg is itt marad helyben.  

 

S c h u n d e r   Tibor, Baj Község Polgármestere utal a Tatabánya Vármegyei Jogú Város 

polgármesterének levelében foglaltakra, miszerint a vármegyei 76 településből 63 település 

fogorvosi ügyeletét látja el Tatabánya. Ez mintegy 250 ezer ellátottat, és kb. 36 M Ft bevételt 

jelent. Véleménye szerint – nem hétvégi ügyelet tekintetében – egy fogorvosi körzet 

működtetése 15-20 M Ft-ra tehető, így az emelés mértékét rendkívül drasztikusnak tartja. 

Javasolja, hogy a hozzájárulás ilyen mértékű emelését utasítsák el, hiszen ebből az összegből 

minden évben két új fogászati kezelőegységet lehetne vásárolni, és nem hétvégi ügyeletet, 

hanem heti 30 órás fogorvosi körzetet lehetne működtetni. Természetesen a helyi viszonyokat 

is át kell tekinteni, ami a tatai kistérség tekintetében mintegy 40 ezer fős lakosságszámot jelent. 

Ez pedig – a 150,- Ft/fő/év összegű hozzájárulással számolva – éves szinten 6 M Ft-ba kerül.  

Egyetért azzal, hogy más szolgáltatót keressenek meg, és ha sikerül velük megegyezni, akkor 

közelebb hozható az ellátás, nem kell Tatabányára menni szükség esetén. 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere egyetért az elhangzott 

véleménnyel. Azért gondolt a Wiszt Dent Kft.-re, mert a Kft. három saját fogorvossal 

rendelkezik, akikkel akár az ügyeleti ellátást is meg tudják szervezni. 

Figyelembe véve, hogy az emelt összegű hozzájárulás fizetése 2024. június 1. napjától lenne 

esedékes, javasolja Schunder Tibor polgármester úr kezdeményezése alapján az előterjesztés I. 

olvasatként történő kezelését.  

 

S i m o n   László, a Pénzügyi-Ellenőrző Bizottság elnöke, Kocs Község Polgármestere 

osztja az elhangzott véleményeket, javaslatokat, hiszen gyors számításai alapján az 

eszközbeszerzésre fennmaradó összegből két kezelőegység beszerzése is lehetővé válna. 
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M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere hozzáfűzi, hogy 

150,- Ft/fő/év összeggel és a tavalyi évi 124 fős igénybevétellel számolva egy fő ellátása 

48.000,- Ft-ra jön ki. Az elhangzott véleményeket, javaslatokat figyelembe véve javasolja, hogy 

a döntést egy későbbi kistérségi ülés keretében hozzák meg, hiszen a megkeresésben foglalt 

nyilatkozattételi határidő 2024. április 30. 

Kéri Bálint Anita irodavezető asszonyt, hogy szervezze meg a Wiszt Dent Kft.-vel való 

egyeztetést. 

 

Az egészségügyi területhez kapcsolódóan tájékoztatja polgármestertársait arról, hogy 

egyeztetést folytatott a Klinikus Egészségügyi és Szolgáltató Bt. ügyvezetőjével az államilag 

finanszírozott mammográfiás szűrővizsgálatok megszüntetése tárgyában. Elmondásuk alapján 

azért kényszerültek ezt meglépni, mert képtelenek voltak kijönni a kapott finanszírozásból. 

Felajánlotta az ebben való együttműködést, mert úgy gondolja, mindenképpen valamilyen 

megoldást kell találni arra, hogy a vizsgálatot igénybe vevő tataiakat – ennek a költségnek 

bizonyos részét átvállalva a segély alap terhére – támogatni tudják. A vizsgálatot éves szinten 

kb. 1300-1500 fő vette igénybe, ami azonban nem jelenti azt, hogy rászorultsága alapján 

mindenki támogatást kérne. Egyelőre az az elgondolás született, hogy segély helyett esetleg 

egyfajta bónos rendszert vezetnének be, és aki részt vesz ilyen vizsgálaton, annak egy bizonyos 

összeget jóváírnak a vizsgálatért fizetendő összegből. A rendszeres szociális segélyt már nem 

az önkormányzat adja, de a rendkívüli segély körébe beilleszthető lenne ez a támogatási forma. 

Ígéretet tett arra, hogy a mai napon a kistérségi polgármestereket is tájékoztatja erről a 

lehetőségről. Kéri, gondolkodjanak azon, hogy esetleg szeretnének-e csatlakozni ehhez a 

kezdeményezéshez, hiszen ezáltal itt helyben megoldhatók lesznek ezek a vizsgálatok is. 

Megjegyzi, hogy egy ilyen komplex, két vizsgálatot tartalmazó, mammográfiás alapvizsgálat 

jelenleg 29 E Ft-ba kerül, de nyilván vannak ennél költségesebb és részletesebb vizsgálatok is. 

Véleménye szerint érdemes ezen elgondolkodni, hiszen lehet, hogy éppen olyannak tudnak 

segíteni ezáltal, akit esetleg egy nagyobb bajtól óvnak meg. 

Hangsúlyozza, hogy amennyiben már a szerződés-tervezet készítésének fázisában lesznek, azt 

a kistérségi polgármesterek részére is eljuttatják, és aki egyetért ezzel az elgondolással, az 

bekapcsolódhat ebbe a rendszerbe. 

 

 

 

 

4. Napirend 

Egyebek 

  

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere szeretettel köszönti 

a Tata Rendőrkapitányság részéről jelenlévő Krasula János r.ezredes, kapitányság-vezető urat, 

akinek megköszöni eddigi tevékenységüket, majd kéri, hogy ossza meg gondolatait az aktuális 

információkról. 

 

K r a s u l a  János r.ezredes, Tata Rendőrkapitányság kapitányság-vezetője megköszöni a 

hozzászólás lehetőségét, melynek során egyrészt a vagyonbiztonságot, másrészt pedig a 

közlekedésbiztonságot érintően szeretne néhány információt megosztani. 

A vagyonbiztonságon belül az online térben elkövetett csalásokra gondol, melyek száma 

meredeken emelkedik. Ennek módszereit már több fórumon ismertették, sok helyen lehet 

ezekről tájékozódni, ezért erre az ülés keretében nem kíván kitérni. 
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A Tatán előforduló ügyek áttekintését követően megállapítható, hogy az előző évekhez képest 

jelentős növekedés tapasztalható az online térben elkövetett csalások számában. Nyilvánvaló, 

hogy egy év alatt több száz nyomozást folytatnak le, több száz bűncselekmény történik az 

illetékességi területükön. A folyamatos ügyek száma azonban ideális esetben általában 130-150 

között mozog. Elmondja, hogy rendkívül aktív nyomozási tevékenységet fejtenek ki. 

Elsősorban az állampolgárokra gondol, de rendőri szempontból is aggályosnak tartja azt, hogy 

a január 1-jén folyamatban lévő 145 ügyből 49 esetben erről a bűncselekményről van szó, 

vagyis az ügyek durván 1/3-ad részét ezek teszik ki. Hangsúlyozza, nemcsak arról van szó, 

hogy a sértetteket anyagi kár éri, mert bizonyos összeget elbuknak vagy nem kapják meg a 

rendelt terméket, ennél sokkal komolyabb ügyekre kell gondolni. Amikor ugyanis az elkövető 

megszerzi a bankszámla adatokat, gyakorlatilag a teljes számlán lévő összeget le tudják emelni. 

Megjegyzi, hogy a károk összege különböző mértékű, a nyomozás, az elkövetők felderítése 

pedig rendkívül körülményes, főleg abban az esetben, amikor a bankszámlaszám felderítését 

követően azzal szembesülnek, hogy már a sokadik számlára vagy akár külföldre utalták tovább 

a leemelt összeget. Gyakorlatilag még a pénzmosás is felmerül. Tudomása szerint a mai nap a 

vármegyében 4 ilyen nyomozást rendeltek el, de múlt héten csak a Tatai Rendőrkapitányság 

rendelt el nyomozást 4 ilyen eset miatt. Hozzáteszi, hogy ezek a nyomozások nagyon 

időigényesek, az aktív munkavégzést lassítják, s végeláthatatlan nyomozási munkát jelentenek. 

A véleménye az, hogy mindenképpen a megelőzésre kell fektetni a hangsúlyt, ebben szeretné 

kérni a segítséget és együttműködést. Elmondja, hogy ennek érdekében az online térben 

elkövetett csalások témakörét, módszereit, megelőzésükre vonatkozó technikákat érintően több 

különböző anyag készült, mely specifikusan összefogja ezt a területet. Kéri a kistérségi 

polgármesterek együttműködését az ilyen témájú szóróanyagok lakosság körében történő 

terjesztésében, a bűnmegelőzési felhívások helyi kiadványokban történő megjelentetésében, és 

bűnmegelőzési jelleggel szívesen megjelennek a kistelepüléseken, akár iskolákban, akár 

nyugdíjas klubban.  

Másik említendő témája a közlekedésbiztonság, mellyel kapcsolatban az elmúlt évet hozza 

alapul. Célkitűzésük, hogy még a koronavírus járvány előtti szintre tudjanak visszaállni, az 

lenne az alaphelyzet, és ahhoz képest javulást tudjanak elérni. A 2019-2020-as baleseti számok 

áttekintése alapján az alapszám 45 körüli. A célkitűzésben szerepet játszik az, hogy EU-nak 

elég komoly elvárásai vannak abban, hogy hova kellene eljutni. 2030-ra, illetve 2050-re a 

személyi sérülések számát 30, illetve 50%-kal kellene csökkenteni, és 2050-re a halálos 

balesetek számában a 0 körüli szám elérése lenne a cél, vagyis 2020-hoz képest nagyjából 20%-

os csökkenésnek kellene lenni. Ennek megfelelően a 45 körüli számhoz viszonyítva 36 körüli 

lenne a megcélzott szám. Ezzel kapcsolatban azt tudja elmondani, hogy még nincs vége a 

második hónapnak, de már 12 személyi sérüléses baleset történt. Sajnos ez alapján kijelenthető, 

hogy ebben az évben ennek teljesítése már most, februárban lehetetlen annak ellenére, hogy mi 

mindent tettek a rendőrök ezek ellen (ittas járművezetőkkel szemben intézkedtek, gyorshajtókat 

mértek be, s nagyon sok esetben tettek olyan intézkedést, melyek a főbb baleseti okokra 

vezethetők vissza). Ennek kapcsán ismerteti a baleseti adatokat is. Egy, a 2020-22 közötti 

időszakra vonatkozó baleseteket tartalmazó tanulmány szerint sajnos rossz értelemben, de első 

helyen szerepel a tatai járás, országos viszonylatban pedig a 9. helyen van. Elmondja, hogy a 

baleseti okokat tekintve mindig a sebességtúllépés van az első helyen, a 2. helyen pedig az 

elsőbbség meg nem adása szerepel. A gyorshajtók bemérésében nagy segítségükre volt a múlt 

évben üzembe helyezett traffibox készülék, ennek ellenére mégis ilyen számadatok születtek. 

Megjegyzi, a vármegyében megindult a polgármesterekkel egy egyeztetés, közös gondolkodás 

további ilyen berendezések üzembehelyezése érdekében. Kéri, hogy ahogy a források engedik, 

gondolkodjanak kistérségi szinten erről. Hozzáteszi, hogy nem olcsók ezek a berendezések, de 

ha látnak erre lehetőséget, tegyenek meg mindent a baleseteket kiváltó fő okok elleni fellépés 

érdekében. Jónak tartaná, ha minden évben be tudnának szerezni egy-egy ilyen eszközt, de ha 

bármilyen más elképzelés (sebességlassító megoldás) lenne részükről, azt is szívesen fogadja. 
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S i m o n   László, a Pénzügyi-Ellenőrző Bizottság elnöke, Kocs Község Polgármestere 

megjegyzi, hogy településükön tegnap tartottak bűnmegelőzési előadást a nyugdíjas klub 

tagjainak, és éppen a tegnapi napon volt a hivataluknál egy gyanús pénzintézeti megkeresés, 

adatkérés is.  

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere megköszöni Kapitány 

Úrnak a tájékoztatást, s kéri Jegyző Urat, hogy a város parkolási rendjéről szóló tanulmány 

kerüljön megküldésre részére. 

Tájékoztatást ad az Új út – Oroszlányi út – Fényes fasor közötti körforgalom építésének 

részleteiről, melyre vonatkozó szerződés a napokban kerül aláírásra a kivitelezővel. Kéri a 

rendőrkapitányság fokozott segítségét, a környék ellenőrzését a kb. két hónapig tartó építés 

során.  

Megjegyzi, hogy az Angyal patikához is megtervezésre került az új körforgalom, azonban 

ehhez még forrás nem áll rendelkezésre. 

Említést tesz továbbá arról is, hogy a honvédelmi miniszterrel közösen levelet fogalmaznak 

meg Lázár János miniszter úrnak a laktanyánál tervezett fejlesztések kapcsán. Szeretnék 

ugyanis, ha a fejlesztések keretében egy körforgalom megépítésére is sor kerülhetne.  

Köszönettel veszi az egyéb javaslatokat az ottani forgalmi rend módosítására vonatkozóan. 

Tájékoztatja továbbá a jelenlévőket, hogy március hónapban indul a Magyary terv 3.0 verzió 

szakmai vita időszaka, Köszönettel veszi, ha az érintettek a meghívás szerint részt tudnak venni 

ezeken az alkalmakon. Ez érinti mind a rendőrkapitányságot, mind a kistérségi 

polgármestereket, hiszen turisztikai szempontból is érdekesek lehetnek annak egyes részei a 

falvak számára is. 

Utal a Társulásban fizetendő tagdíjakra vonatkozóan a kistérségi települések által már részére 

továbbított határozatokra, és hangsúlyozza, hogy az előterjesztést természetesen ennek 

fényében fogja előkészíttetni a következő társulási ülésre. 

 

S c h u n d e r   Tibor, Baj Község Polgármestere a pedagógusok és az óvónők megemelkedett 

szabadságait tekintve szembesült azzal, hogy hosszabb időre kell zárni az óvodákat, ezért 

érdeklődik, hogy a nyári ügyelet biztosítását ki hogyan tudja megoldani. Felteszi a kérdést, 

szóba jöhet-e esetleg, hogy augusztus 20-a után néhány napra Tata biztosítsa – ha itt van ilyen 

jellegű intézmény – a gyermekek részére az ügyeletben történő felügyeletet. 

 

M i c h l  József, a Társulási Tanács elnöke, Tata Város Polgármestere tudomása szerint 

Tatán 3 óvoda lesz ügyeletben, kéthetes váltásokkal. 6 hétig a Tatai Fürdő Utcai Óvodában lesz 

ügyelet, mely idő alatt csak az óvónők cserélődnek majd, hogy a gyerekeket csak egy helyre 

kelljen vinni, augusztus 20-a után pedig már teljes rend szerint működnek az óvodák. Ennek 

megfelelően bármelyik óvodával lehet egyeztetni, de Baj település esetében a Kertvárosi óvoda 

jöhet számításba. Javasolja a részletek Bálint Anita irodavezető asszonnyal történő 

egyeztetését. 

 

Az ülésen további kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzik el, az ülést 9.40 órakor 

befejezettnek nyilvánítja. 
 

 

K. m. f. 

 
 

 

M i c h l  József S i m o n    László 

a Társulási Tanács Elnöke jegyzőkönyv-hitelesítő 

 


